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N INTFRNATIONAL PROSECUTION SECTIQN

q. FRENCH DIVISION “. e

Experpt from an interview with UYemeral TANAKA Ryukichi,

r

«ss An sgreement hed been reached in August 1940, respecting the French
sovereignty over Indo-China; despite that agreement , General TOMINAGA, head
of Gl, wanted to send troops to the Indo-Chinese territory.

New demands were made, and negociations were still in progress in September

1940. Thinking that they were dragging, and resenting the slowness of the
proceedings on the part of the French authorities, General Tominage wanted to

order the kroops into Indo-China before the conclusion of the negociations.
On the othex hand, the Chief of Staff and Tojo, Minister of War, were of
the opinion that agreements should be respected, and that it was advisable

to wait until completion of tie azwmommmix negociations then under way.

Qe~- Who gave the troops the order to penetrate into Indo-Chinese territory 7
! o
A.- The order came from General SATO, then Chief of Staff of the Japanese
army in China., At the same time, General Tominaga, caming to China,

further incited the Fifth Division to take action.
So, the initiative of hostilities came from General Sato, General Tominaga, $-

and Also General ANDO (who commivtea suiciue at a later time).
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ABTERROGATION OF
IANAKA, Ryukichi

Date and Time: 17 May 1946, 1630-1645 hours,

Place ¢t Room 3 War Ministry Bullding
Tom, pan,
Present t TANAEA, Ryukichi
¥r. Elfon ¥, Hyder Interrogator
Mr, Cselji TAMINAGA Interpreter
¥iss C @ Stefanelli Stenographer
Oath of Interpreter, administered by
Mr. Hyder:
Mr, Hyder : Do S0 swear, by Almighty God
tha{u;on will u'nd uenngly ut:rprot

and translate from English into Japanese and
from Japanese inte English, as may be re-
quired of you, in this proceeding?

¥r. TANIRAGA 35 I do.

Questions by : Mr, Hyder.,

General, do you know who the Manchurian Incident?
General ITAGAXKI and ISHINARA, and in Japan HASHINOTO,
M'A’ and TATEKAWA,

Qs Could tell me how you learned that, General?
Ae I was d of the Investigation Section of General staff,
I also heard it from TATEKAWA, my senior officer in Tokyo.

Qe General, did TATEKAWA go to Manchuria just before the
: ;noidan& happened, on September 18¢%
® €8

Qe Was it after September 189
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The dey before ~ the 17th.

He arrived there?
He arrived on the 17th. I heard it from TATEKAWA himself.,

Did TATEEAWA know beforehand of the plans in Manchuria?

Yes, of course, he did, MINAMI sent TATEKAWA to Manchuria
to try and stop that Imcident which spparently General
MINAKI knew about., That was told to me by TATEKAWA hime
self, Strange to say TATEKAWA had no intention of stopping
the Incident although he was sent to stop it. That was told
to me by TATEEKAWA himself, He arrived in Mukden by railway.

What was HASHIMOTO's part in the plan?

I don't know much about that. OKAWA was at that time

head of the East Asia Economic Research Department and I
spent most of the time in the Investigation Section of the
General Staff so I had rather frequent contact with OKAWA.
I was often told by OEAWA that ¥anchuris should be made
independent. I, myself, didn't think that the independence
o{ Manchuria wasn't so fnd an 1dea but I never joined the
piane,

Did MINAMI really want the Ineident stopped? Did he really
want TATEKAWA to stop the Incident?

I think MINAMI had intentions to stop the Inecident and
TATEKAWA was the proper man to send over. In my oginion,
MINAMT probably had intentions to stop the Incident but
TATEKAWA, himself, did not. If TATEEAWA had any intention
of stopp this plot he could do that because he conld
have immediately met the Commander of the Xwantung Lrmy
but he apparently didn't,

MINAMT could have stopped the Incident from spreading

after it :Epcnod if he so desired, could he not?

g;:, he could if he liked, by asking the Emperor and using
power,

General, who i1s General ONODARO - at that time Director
of the Xrny Ordnance Department.

He was a Lieutenant Ceneral., He was then Director of
the Accounting Department,

Do you know whether General ONODARO knew of the Incident
before it took place?
Probably he did,
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Who else knew here in Tokyo, before the Incident, of

the plan for the Hanchurian Incident?

There were who knew of the Inecident before it hap~
pened espeeci the members of the Cherry Blossom Associa~-
tion. I Just believe that -~ T think,

Ceneral, how did MIRAMI learn that the Incident was about
to take place? Was it from SHIDEHARA?

General MINAMI apparently did not know about the actusal
plan but he was suspicion that there must be something
which would be done by the Kwantung Army. There was &
Japanese Army C stationed at Fushung Coal Mine,

The Commander of t Company told some Japanese civilians
in Fushung that something would happen very soon. That
ramor came to the ears of the Japanese Consul in Mukden.
The Consul in Fukden sent a telegram to FMoreizn Minister
SHIDEFARA and SHIDFHARA teld MINAMI something about that,
This news I simply heard through somebody whom T don't
r;ncnbor but if you ask Baron SHIDEHARA i1t will be much
clearer.

General, after the Incident occurred in September 1931
the civll government of Nanchuria was taken over by the
Kwantung A

Yes, Manchuriasn political leaders formed a civil povern-
ment and General DOIHARA formed that plan,

For Nukden or Manchuria?
DOIEARA became Mayor of Mukden and graduslly the people's
government was established.

The provincial governors in Manchuria subtmitted their
plans tc the Kwan A for approval?

The Ewantung Army set up the sional government and
naturally they asked recognition of their govermment.,

General, was there = secret treaty between the Commander-
1n-0h1¢!‘ of the Ywantung /rmy and the Bmperor of Manchue
kuo signed after September 15, 1932, to the effect that
the! administration of Manclmkuo was to be handled by
Hanchurian officials and Japanese officials who were re-
commended by the Commander of the Kwantung Army to the
Fmperor of Manchukuo?

Yes, that is quite true., That is a fact.

Did you ever see a copy of that agreement?
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I haven't seen it but it was guhnchod in the newspaper
at that time -~ announced to t

vas 1t announced that the officials of the Manchukuo
Govermnment had to be recommended to the Emperor of Manchue
kue by the Commander-in-Chief of the Kwantung Army?

The Hanchurian Government officials were actually ap-
pointed by the Manchurian Bm r but he could not appoint
without a{ of the Kwan Commander., That is called
internal leadership,

The Board of Ceneral Affairs in Manchukuo - are you famie-
liar with that?

Yes, that General Affairs Bureau is supposed to be like
an assembly of Japanese officers, This Bureau had sctual

power and by that the Manchurian Govermment was operated,

Through it?

Through that, That means the Manchurian Government was
managed by the Commander of the Xwantung Army through this
Buresu,

Do you know what the functions of the Bureau were? In
other words, did it control the various Winistrys - finance?
I was not very much interested in political power but I am
sure that this Bureau contained s Personnel Department and
8lso a Financial Section,

Ceneral, could you tell me how you knew this Bureau ran the
Government of MFanchukuo?

Well, because I was staff Officer of the Xwantung Army from
1935 to 1937 and T had contact with officers of ‘the Genersl
Affairs Pureau. Prarticularly, I was in charge of the Ine
vestigation Department of the Xwantung Army. Ky Investiga-
tion Section took charge of all investigation in Manchuris.
I, myself, actually called different sections of the Man-
churian Govermment trying to get various information so
that is why I know,

Did the abolition of extra~territoriality in Manchukuo
the Japanese Govermment effect the domination of Mane

ukue by Japan throu»:h the Kwantung A

Before Jarn abolis extra~territoriality she had begun

to dominate Nanchuria and also afterwards.




INTERROGATION OF
JANAKA, Ryukichi

Date and Time: 18 May 1946, 1015«1215 hours.

Place * Room 374, War Ninistry Building,
Tokyo, Japan,

Present ¢ TANAKA, Ryukichi
Mr, El{on M. Hyder Interrogator
ar., W. I. McKenzie "
Mr. Rishichi ONUMA Interpreter
Miss Claire Etefanelli Stenographer
Oath of Interpreter, administered by
Nr, Hyder, ‘

Mr. Hyder ¢ Do you solemnly swear, by Almighty God, that
you will truly and aecurately interpret and
ranslate from English into Japanese and
from Japanese into mn-h; as may be required

of you, in this proceeding
Mr. ONUMA $ X 4o,

Questions by : Mr. Hyder.

Qe GCeneral, was there a report made by the War Ministry or
General Staff of the planning of the Manchurian Incident?
Ae At that time I was in shanghai., T don't know about that
but I heard TATEKAWA went to Manchuria and made an investi-
gation., When he came back he made a report to the War Mine-
istry. The night TATEKAWA arrived in Mukden the so called
Manc an Incident broke out suddenly, After TATEKAWA
investigated the Incident he came back and made a report
to General MINANMI,

Q« Did you see that report, General?
{ho contents., I was told by another

Ae No, I don't know about
person,
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General, do you know who murdered Chang Tso Lin?
KOMOTO « Deisuke .

-- How did you learn that, Ceneral?

KOMOTO told me about that,

When I was on the staff of the Kwantung Army. I knew

at the time he killed Chang Tso Lin and that is why he
was dismissed from the army. He was not dismissed but
rather suspended from his office and since that time I
knew he killed the man. The Incident hagponod in 1928,

I met him again in Manchuris in 1935. At the time he

was suspended from the Army and was President of South
Manchurian Coal Company. We were drinking with each
other and he told me a lot of things. I asked him by
what manner did he X111 him and he told me all about that,

What was his purpose in killing Chang Tso Lin?
He wanted to bring to power Chang Hseuh-liang, He wanted
him Head of Manchuris instead of his father.

Was there anyone else connected with KOMOTO in the killing

of Chang Tso Lin?
There were one or two Army officers who had close connecs

tion with XOMOTO but T don't know their names, They were
officers of the Engineering Corps,

was anyone in Tokyo connected with the £§°t of Captain
KOMOTO when he assassinated Chang Tso Lin¢®

I think General TADA knows about that because General
TADA's wife is XOMOTO's sister. That is why I think he

knows “
What is TADA's first name?

Hayao, TADA is a relative of KOMOTO and also a close friend,

Is there any connection between the murder of Chang Tso

Lin and the Manchurian Incident?
It was KOMOTO who planned the Manchurian Incident,

Military plans?
He planned the Manchurian Incident on behalf of the Kwantung
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A:s Army. I’wish you would remember that all Manchurian
Incidents had been planned and executed alone by the
Kwantung Armmy without public notice to the central
government or ministry. When the Manchurian Incident
broke out XOMOTO was in Manchurig....in Mukden., I think
he played a most important part in the Incident of Mane
churia. He had been working very hard for the indepen=-
dence of Manchuria,until the independence of Manchuria
was complete,

Qe EKOMOTO 1s dead now?
A, He 1s still alive and in China,

Qe Do you know where?

A. Taiywang. At the time Japan surrendered he was President
of an Iron Company. He is now President of the Japanese
Association in Taiywang. The Association i1s composed of
Japanese, The population of Tal is about 100,000,
There are about 10,000 Japanese there.

Qs General, was there a SHIGETO and CHO in the conspiracy
of the Manchurian Incident? Major CHO?

A, CEHO had close connection with the Manchurian Incident
but he died. SHIGETO also died,

Qe Were they in on the planning of the Manchurian Incident?
A. I think they did. CHO died at Okinawa, GSHIGETO died from

illness about three years ago.

Qs+ General, Jehol was occupied in January or February of 19337
A. I don't remember whether it was January or February. It
was cold weather - in winter anyway.

Qs At any rate you knew that it was occupled? How did you
know that it was occupied?

A. It is not necessary to ask me because I am & soldier at
that time and I know very well, At the time I was Com~-
mander of a company at Osaka and I knew it through & news-

paper,

Qe Later you were in Manchuria. Did you go to Jehol Province?
Ae I went there often.

) Qs And it was occuplied by Japanese soldiers when you were
* there?
A. Yes, it was completely occupied by Japanese Army.
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Qs General, do you remember the Tangku Truce?
A. I knew also about that when I was at Osaka.

Qe Did you ever see a copy of the agreement or the truce?
A. At that time I didn't see that agreement but after I
went to the Kwantung Army I saw it.

Qe Did Japanese troops go into Hopel Province?
A. The Japanese Army went over there and had to withdraw
from t place later.

Qe Did Japanese troops go into Chahar Province?
A. No, the Japanese Army did not advance there.

Qs Did it go in the middle of 19367

Ae. No, the Japanese Army advanced to Chahar in 1937. Before
that time the Japanese Army did not go over there but
Japanese people went there,

Qe Did they go in Chahar before the Chinese Incident in
July 19377 |
A. No, at that time I was a member of the General Staff of
there the K'nngggi Army and I knew it very well but the Japanese
4 not go/at that time at all but I know that the
::pgolian.nrmy composed by Manchurian officers had been
ere.

Qe General, in 1935 didn't Japanese troops go into Chahar
in the southern region?

A, The Army went over there - the Kongolian Army lead by
Li-Sho-8in., He was the leader of the Army and I knew
him very well because he is a friend of mine. There
were three divisions under him - Mongolian cavalry.

Q. Were there any Japanese troops with that Mongolian Army?
Yes, there were about 30 Japanese soldiers who were ad-
visers to him,

Qe Did this Mongolian Army go into Chahar at the instigation
or request of the Japanese Army?

Ae These 30 men had been sent by the order of the Japanese
Imperial Order. Li-Sho=Sin went there in accordance with

the order from the Kwantung Army.

Qe When did you learn that, General?
A. At that time I was a member of the General Staff of the
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Kwantung Ammy and I took care of them. That is why I
know it very well, SHIMONAGA, KenJi embezsled Army
money and I went over there to punish him, That is why
I knew very well,

General, could you tell me the plans of the Kwantung
Army? Were they to go south and west?

The plan of the Kwantung Army was to go to the west.

The plan of the Army was to prevent the advance of the
Communistic Army. If our Army advanced to the west the
Communistic Army would be stopped over there, That would
be our purpose, Cur purpose was to cut down the advance
of the Red Army.

zgy did the Japanese Army withdraw from the Hopei Province?
vhen?

April 1933.

The Japanese Army had to withdraw from that place because
the Japanese Army did not think those provinces should be
included to the territory of Manchuria -- because the
Japanese Army did not think about ineluding this provinece
to Manchuria, That is why the Japanese Army had to with=-
draw from there,

Did they run into strong Chinese resistance?

When the Jepanese Army advanced to Hopel, the Chinese
Army resisted very stubbornly and the Japanese Army had
a flerce battle.

Are you familiar with the Ho-Umesu Agreement?
At that time I was in the General Btaff of the Kwantung
Army, so I knew the matter very well.

Could you tell me what you know of it, General?

At that time there was a Chinese Ammy in Peliping and
Tientsin in Hopel Province. The purpose of the troops
was to push back the army of Chiang Kal-shek,

Push it south?

To the south near the Hwang River (Yellow River). The
furposo of the troops was to replace the Japanese Army
ns

tead of Chiang Kai-shek's Army at that province
nemely, Hopei. After the Chinese Army withdrew, the
Japanese Army oecupied the territory. *

vhat was the area involved?
Hopei, Chahar Provinees.
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Qe The full provinces?

Ae AR R R REETEE

(Correction should be made for above where marked *),

A. Replacement should be made by a Chinese Army that the
Japanese could recognige. That is the only thing I
know about that. I have forgotten small matters because
that was the most important thing in that truce, All
others are not important so I have forgotten.

Qe Did General Ho Ying Ching actually agree with General
UMEZU that this should be done?

A In fact the Japanese Army oppressed him but he agreed.
Probably inside he did not agree. He was compelled by
the oppression of the Japanese Army. That is the way
I understand.,

Qe Do you recall the date, General, of that agreement?

A T am not sure, but I think according to amy memory, it
was in June 1§3 - June or July, I am not sure. ft'wus
before General UMEZU came back %o Japan,

Qe Under whose orders, General, was UMEZU acting?

Ae I can't tell you, but I think he executed it at his own
will., Of course, the Kwantung Army and MINAMT supported
him, I think the Japanese Government did not get any
order. That is the way I understand.

Qe Did the War Minister approve it later?
A. Of course, the War Minister approved it later.

Qe Gcnnralz are you familiar with the North Chinas Autonomous
?

¥ovemen
A« Yesterday I told ¥Mr. Tevenner about it in detail.

Qe Were there any other provinces occupied by the Japanese
; Army in Mongolia other than Chahar, Hopel, and Jehol?
A. No, there were none occupied by the Japanese Army.

Qe In the China Incident of’Julihl937, did the Kwantung
Army send troops to be used the war in China?

A« Immediately r the Incident, the Japanese Kwantung
Army sent troops:

Qe Do you know approximately how nnn{?
A. About two brigades -- one regiment of airplanes,
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Qe Did they send anymore later?
A. The Kwantung Army later sent another two brigades - altoe
gether four bdrigades.

Qe About how many men?
A. About 30,000, I don't know what happened later because I
was sent to Xorea,

Qe How did you
into China p::{Ir?

Ae 1 knew very because I was a member of the General Staff.
After those four brigades had been sent to their places I
was Lt, Colonel and I was promoted to Colonel and then T was
transferred to Korea,

know these four brigades were sent from Manchuria

Qe Were the troops sent to China a month or two after the be-
ginning of the China Incident in July 19377

A, Before the Chinese Incident broke out, the Japanese Army sent
two brigades, After it broke out nnoihar two brigades had
been a;?t...altogether four brigades.

d
Q. Where/they send the first two brigades?
Ae The first two brigades had been sent south of the Great Wall -

two brigades to Peking.

Qs General, was the China Incident planned by the Japanese Army?

A. I think the Japanese Army did not plan that Incident but I
think it broke out naturally because there was a2 collision
between Japanese and Chinese over there,

Qe It was not planned like the Manchurian Incident?

A« It was quite different from the Manchurian Incident., There
was no definite plan made by the Japanese Army. At that time
there was a rumor. The Chinese Army was training ~- practic-
ing sham battle, At that time the Japanese Army was doing a2
sham battle, Near the bridge there were many Communistic
Chinese students so I think the Chinese Communistic students
fired at the Japanese Army and also to the Chinese Army and
that is why the Incident started, It was a rumor but I am
not sure., After I came back to Japan, I investigated it
thoroughly but I could find nothing. That is why I think
the rumor was true. My specialty was investigation. Every
case I Investigated, every time I was successful, but about
this matter I was not successful, Only on that one I failed
to sueceed, At this moment I can't tell you exactly why the
collision had happened,
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Qe
A.

Qs
A.

Qe
A

Were there any military plans drawn up just in case such
an incident should happen?

The JapaneaoArm{alvays has preparations for any ineci-
dent because it is a duty of the Army.

General, was Manchuria used as a post for training troops
or sendlng troops and supplies to China?

Not before the China~Japan Incident broke out but later
a Japanese Army had been trained in Manchuria and sent

toe C e Not before the Incident.

Did they use troops that were trained in Manchuria for
service during world War II?

After the great Pacific War, the Japanese Army had been
trained in Manchuria and thia trained Army had been sent
to China and many islands in the South Pacifiec and also

the Philippines,

Please name the islands,

As far as I know, this Army had been sent to many islands
in the South Paelfic and the Philippines, I don't know
because it was after I left the Army, The Japanese Army
trained in Manchuria had been dispatched to China, Phili-
ppines, Okinawa, Celebes, and New Guinea, Those troops
were sent only {o the west part of New Guinea., T knew
1tkgecauae my friends had been sent there. That is why

I ewW.,

General, approximately how many troops had been trained
in Manchuria and sent later to China and other Southern
Islands in the Creat War?

About ten divisions or more. I think not so many troops
have been sent to China hu:t most of them had been sent

to those islande,

Did the War Ministry and Ceneral Staff use Manchuria as
a training ground for troops that might be used in the
China War? |

Yes, the Japanese Army made Manchuria a training ground
for the Japanese Army who had been sent to China and the
South Pacific Islands. It was especially the Japanese
Army. S0 a big army had been trained in Manchuria after
America declared war against Japan,

They trained large numbers afterwards?
After America declared war, a larger Army had been trained
in Manchuria after the bog!nning of the Great war.
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Questions by: Mr. MeKenszie.

some time ago you said that HASHIMOTO and
SAYERANL and ISHTNARS Do baen aetice ir the saronurisn
Incident and had prepared the plans for it?
These three men were central figures of Manchuria,

Q. How do know that?

I know ause the Japanese had in their head
that the province of Manchuris should be inde ent,
The Japanese Army thought about that since er the
China-Japan War for many many years, Aiter Chang Tso
Lin was killed the Japanese Army thought more about
tltu independence of Manchuria, HASHIMOTO is a friend
of mine,

Qe Did HASHIMOTO tell you about it?
A. TATEKAWA was my superior officer - my senior officer -

and he told me about that.

Qe Did HASHIMOTO tell you about it?
A. . ¥hen HASHIMOTO came back from Turkey to Japan, I was
:;nt t: 3:13: (Shanghai). That is why I had no chance
mee ©

Qe

Questions by: Mr. Hyder.

Qe General, how did you know that IMADA, Shintaro destroyed
the rui tracks on September 18, i931?
A. Mr, Hoh knows about that,

Qe How d4did know IMADA destroyed the tracks?
A. I never heard about that from IIADA. General OKAMURA,

Neiji told me about that, He is in Nanking,

Qe When did he tell you, General?
A. It was about in March 1936.

Qe Did the General say how he had destroyed the raillway
tracks?
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A, OKAMURA told me that he ined that IMADA
exeeuted it, If you want to have bo:{er knowledge I
otiimk you had better ask Lt. General SHIBAYAMA, Kanes-

IO,

Qs Is he in Tokyo?

A. He is a former Army Vice Minister, I think he is in
Tokyo, although he is sick, I think. T wish to tell
you, Mr, Hyder, why I know that man had
ledge about that Ineident in 1931.
SHIBAYAMA at that time was a Commander,
that time was Adviger to Chang Tso Lin. JIMADA was As-
sistant to SHIBAYAMA. Though he was Assistant to the
Commander they were not friendly at all,

5
3

Questions by: Mr. McKenzie.

Qe Did KOMOTO tell you that he killed Chang Tso ILin%
A. KOMOTO himself told me.

Q. How did he do 1t.
A+ EKOMOTO told me that he hung up some very high explosive.
bombs on the bridge., The Junetion,

When the Manchurian Ine
was in Peking. He went
SHIBAYAMA was Assistant
was Assistant to
Correction...IMADA was Adviser to Chang

Qe Who were not friendly?

IMADA and SHIBAYAMA., When the Manchurian Ineident broke
out SHIBAYAMA was very indignant about that because
SHIBAYAMA was opposed to the Manchurian Incident., If
you call SHIBAYAMA he will, or can give you more data
than I can give you now.

Q. SHIBAYAMA at that time was Commander of the Japanese
forces?

A. Yes, at rPeking.

« Japanese garrison there?
« Yes, He was very interested in Chang Hseuheliang and
he was adviser to Chang Hseuh-liang,

;__—___4
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Qe He was Adviser to Chang Hseuh-liang after the death
of Chang Tso Lin?

A. Yes,
Q. You were in China, were you, when Chang Tso Lin was
killed? ' a
A Lnl at Peking. I was attached to the Japanese M-
88Y.

Q. Did the Army plan the death of Chang Tso Lin or was
it Just this one officer's idea?
A. T tell you exactly, It was the plan of KOMOTO himself.

His personal plan and not of the Japanese Army.

Q. Did you ever see the report on the Chang Tso Lin Incident

that was filed with Army Headquarters in Tokyo?
A. I was at that time at the Fmbassy in Peking.

and were in General Staff
did you ever see that report?
A. I think they never recorded that. They might but it was
a fact. On account of this matter KOMOTO was dismissed

from the Army.

Q. Were you in China (Shanghai) when the Mukden Incident
occurred?
A Was 1t in 19317

Q. Yes.
A. I was in the Embassy at Peking,

Q. After you came back to Tokyo

_'-"ﬁ__-'—-

Questions by: Mr. Hyder.

Q. General, did you ever talk with HASHIMOTO or Dr. OKAWA
after the Manchurian Incident happened about the part
;hoy played in 1t?

Ae €8

Q. Did you talk to them about the part that they played in

the Manchurian Ineident?
A. They talked to me about that.

Q. Did they say what their part was? _
i, FHe instigated people in order to bring up the October
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Incident because he was opposed to the politiecal
party. 'Major CHO told me t the purpose of the
October Incident was to support the Manchurian Inci-

dent. CHO, HASHIMOTO, and OKAWA were central figures
in the October Incident,

Was OKAWA's and HASHIMOTO's part to get public opinion

in faver of the Incident when it happened?

I think at that time politicians were oppored to the

Vanchurian Incident and diplomats were opposed too.

Generally speaking, the people of this country were in

favor of the Manchurian Incident and newspapers, not

high class papers but low class papers, favored the

Manchurian Incident, I think about of the people

were in favor of the Ineident but the other half were

not. The Manchurian Incident shocked all the people

of this country. They were so0 exclited they could not

give correct opinions - there were so many opinions.

The Jepanese people favored that Incident because the
Japanese people believed the explosion was made by

the Chinese and not by Japanese =« that is why the Japa-

nese people favored the Incident.

The part that HASHIMOTO played -- was he to get the
newspapers in favor of the Incident?

HASHIMOTO could not do anything because he was in the
Army and Army people are forbidden to make zublic opinion
but T heard that CHO published some pamphlet and spread
it all over to the people.,

What did HASHIMOTZ do to help out the Incident?
He helped in the October Incldent.

Did he know of the Manchurian Incident before it happened?
pid he know that it was golng to occur?

T think he knew it, He told me once that that kind of
Incident would happen. I think OFKAWA knew about it one
year before, Because OKAWA knew about 1t HASHIMOTO must

have known of it,

Are they good friends?
They are very good friends. They are like brothers.

you
Did TATEKAWA tellAhe actual plans of the ¥anchurian
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Ao

Incident? Did he say that they were to blow up the
railway track and then the anano se Army planned to
occupy nukdon and the rest of Manchuria?

TATEXKAWA always stated that Manchuria should be an
independent country., It was his o uion so I think
he knew about that Incident, l explosion
was knomto very few men, !'he explosion of tho bridge
was the means to the end of the independence of Mane
churia, That is why, I think, there are very few men,
two or three men in lhe Enntung Army, who knew this
matter was going to happen. QHIBAYAIA was the
only man to know about the matter booanne of his being
on tho otm:lng side., Last year he had an operation
on his s ¢h but I think ho is still sick but still
alive. I think he is much better for this, so 1: dm
want to know about this matter, you had better ca

him,
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TARAKA, Ryukichi

Mr. Elton ¥, Ryder Interrogator
¥r. Rishichi omwma Interpreter
¥iss Claire stefanelld Stenographer

Oath of Interpreter, administered by
MY, E"“o
ty God

Do M,UY 3
m{m nn{ruynﬂm interpret
mh’zmummnmmnmm

from Japanese into English, as be re-
quired of you, in this proceedings

I do.

Mr. Hyder,

Gml! are you familiar with the provisions of the

Ae I'Mnh&ttomm. After I went to the

Kwantung Ammy, I, myself
utth..tlu't‘nnvwm

ted the matter »
a t that.
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Qe m&m, did they set any specific time limit for the

rawal of Japanese troops from this sone?
Ae There

Was an agreement that the Japanese Governsnent
ghould withdraw th

otroopstothomrthorthoorut

say when they were to withdraw?

an agreement that Jepanese
one month or at once.
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went on the orders of the Arny?
Manchurian Amy had been "‘mmmﬂw

the order of Ceneral MINAMI of Fwantung irmy.

Qe You know that by reason of your being in Wanchuria at
that time?

they have a conference in February of 1935 in which

th-ydoeudmtpcrtormahnmuulynﬂot
Jehol Province?

Ae I don't know, I know the conference was held bv the
J @ officers and Chinese officers in the month of
h‘my 1935 tut I don't khow what they

I think they had deecided the boundary of Chahar and
Jehol but I don't know exaetly.




INTERROGATION OF
TANAKA, Ryukiehi

Date and Time: 24 May 1946, 1115«1200 ==11315-1435 hours.,

Place t+ Room 374, War Ministry Building,
!om, Japan,

Present t TANAKA chi
Mr, Elton M. Hyder Interrogator
Mrs. Yumi Goto Interpreter

Mr, Hyder ¢t Do you solemnly swear, by

Miss Claire Stefanelli  Stenographer

Oath of Interpreter, administered by Mr., Hyder:

Almighty God, that
you will truly and accurately nterpro& and
translate from English into Japanese and from

Japanese into English, as may required of
you, in this proceeding? -

Mrs., Goto ¢ I do.

Questions by : Mr. Hyder,

Qo
Ao

General, are you familiar with the Cabinet Advisory

Couneil?
I am,

What were its functions?
They had no real power, It was first made when KONOYE
was a Premier....it was under the first KONOYE Cabinet.
At that time there were four military cliques, in the
Army and Navy. Kodo-ha and Toseli-ha were the two main
ones in the Army. In the Navy there were Kantai-ha and
Gusei-ha, The Kantai-ha was radical, the head of 1t was
Admiral SUETSUGU, Nobumasa. They were advocates of war
with America., This corresponded with the Kodo-ha in the
and the Kantal~ha was opposed to the London and
W

ngton Conferences, The other clique, Cusei-ha had
among
fists., These four cliques were always quarreling with

the members, OKADA and TAKARABE. were pacl-

sl
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A

Qe
A

one another,

ARAKI was the head of Kodo-ha?

Yes, ARAKI was the head of Kodo-ha., TO0JO, NAGATA and
MUTO belonged to the Tosei-ha. Among the politieal
people there were the Seiyukal and ¥Minseito. Those two
political parties had their supporters ameng the bureau~
¢racy. There was much confusion and restléssness in

the country. They did not think about the nation but
about themselves. They wanted to hold power in their
own hand, The series of incidents like the October Ine-
cident, March Inecident, May 15 Incident, Shimpei Tai
Incident, February 26 fncident, represented the guarrels
between lho:o cliques and when KONOYE became the Premier
for the first time he was much worried about this situa-
tion. He wanted to pieck up the leaders of those cliques
and wanted to make friends so that the balance of power
would be kept. That was why the Cabinet Advisory Council
was organized. Therefore, the members of that Council
were the leaders of those parties and cliques. The
KONOYE Administration was close to Xodo-ha and Kantai-ha.
Therefore, the Tosei~ha and the (Qusei~ha did not send
thelr representatives to the Council because the Tosel~ha
held the actual power of the Army and they saw no need to
send their representatives to the Cabinet. The influence
of Gusei-ha -~ of OKADA and TAKARABE -- was very low since
the Manchurian Incident. Admiral SUETSUGU joined the
Counecil of the representatives of the Kantai-ha, From
Kodo~ha, ARAKI joined the Couneil, Mr., MACHIDA from the

Minseito and KUHARA from Seiyukal, IKEDA represented the
Zaibatsu, There were some other members, I don't remember,

Gon;:ul did they give advice to KONOYE as to the China
Incident?

If I remember correctly, this Council was made after the
Incident, I think that those counecillors advised KONOYE
but thelr opinion was not very strong. I am sure that
noone opposed the Incident very strongly.

Did ARAKI favor the oecupation of China?
Mr. ARAKI is an oppor ste I am not sure whether ARAKI

was opposed to the oeccupation of China but T am sure that
he was opposed to the Tripartite Alllance.

was ARAKT in favor of the war with America or Great Bri-
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Qe
A

tain?

He was against it...absolutely against it. I don't say
that in order to defend ARAKI., I know that ARAKI was

opposed to it, It was because ARAK]
Russia,

ARAKI as Education ¥Minister revised
He as Education Minister revised the

wanted to attack

textbooks?
textbooks and changed

the name of Shonaha Grammer School or Primary School to

National School,

ARAK]I was a nationalist?
Yes, he was.

Did he want to spread Japanese influ
He did.

ARAKI was definitely in favor of the
churia?

Yes, he was in favor of it. I heard
General ITAGAKI, ITAGAKI came back

ence to East Aslia¥®

occupation of Mane-

this directly from
to Japan in the summer

of 1931 and stayed until Jamuary 1932,

That is, that ARAKI was in favor of
churia®

the invasion of Mane

He was sent back home by the Kwantung Army to have consulta-

tion with the Army
central
At that INUKAI was the Premier,
The government as a whole was agains
Cabinet Meeting that idea was reject

oppose it: But ARAKI secretly invit

the War Minister of the INUKAI Cabinet, it was his duty

here. He came to get approval of the
vernment concerning the inde ence of Manchuria.

NUKAI was a s it
t the idea. At the

ed and as ARAKI was

to
ed ITAGAKI and invited

him to do 1ite I heard it from ITAGAKI himself.

He encouraged what?
To go to make Manchuria independent,

This I heard in 1935 at a dinner par

Did Cabinet and Privy Council, d
decide  to completely occupy lanol'mr

19317

December.
No, they were opposed to the idea,

-3

I will speak frankly.
ty in Manchuria,

© you know (General,
ia¥®
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Qe
A,

Ao

A

v

Of completely oconzyins*lannhuria?
They were opposed to the idea of completely occupying
Manchuria but they supported the plan that Manchuria
will be made into an autonomous govermment under the
influence of the Chinese central govermment, They must
have been supporting the idea expressed in the Lytton
Report of Mr. Lytton which was set up by the League of
Nations, I remember that Mr., Lytton's opinion was along
that line., If my memory is wrong, please correct me.

General, could you tell me the purpose of the revision
of the textbooks by ARAKI?
General ARAKI considered the education of the Japanese
primary school too liberalistic and made it along the
totalitarian line, when the actual draft was made by
ISHIGURO, Hidehiko, Vice Minister of Education, This
man is in Tokyo. *t you ¢all him he will know more

about it, ISHIGURO was one of the Directors of the
Imperial Rule Assistance Association. I was at that time
the Chief of the Military Discipline Service of the War
Einistry and had contact with the Education Ministry.

Do you know whether ARAKI as Education Minister voted
for the annexation of the Spratley Islands?
Yes, he supported it,

Do you know the gurpolo in annexing those Islands, General?
The Navy wanted to take the Philippines in case war broke
out and the Spratley Island would be the beat stepping
stone toward the Philippines.

Did ARAKI tell you he was in favor of this annexation?
I did not hear it from General ARAKY but it was decided
upon at the Cabinet Meeting so that naturally General
ARAKI would have to approve it,

Approval would have to be by the full Cabinet?

If anyone should disapprove,the decision could not be
reached. In the Japanese Cabinet, all the members of

the Cabinet have the same right as to the voting and

if anyone should disapprove the deeision cannot be reached.
I should like for you to study into that matter deeply.

Did you know that the Cabinet did decide and approve the

occupation?
The Cabinet issued a statement concerning the annexation

of the Islands.
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Q. The Hainan Islands?
" Ae Yes,

Qe

A,

'

]
;
v
: .
o

That was occupied by Japanese trooI'?
Yes, the Japanese troops occupied it but they d4id not

annex it,

Qe Do you know the purpose of the occupation?
A+ There is much iron and rubber in that island,

Iron and rubber?

Ae Yes, besides the Hainan Islands would be another stoging
stone for the development of the Japanese in the Sou
Seas,.esethe political motive, economic motive, and

: strategic motive,

Qe That is, for a base of operations for attacks in the

South Seas?
A. One of the bases for operation toward the South Seas.

Do you reecall the Japanese forces landing at Amoy in

May of 19397
Ae Yes,

Qe Could that have been effected the Japanese forces
without the approval of the Cabinet?

As I remember that it was done by the Navy and I think that
it was done first and asked about afterwards. At any
rate 1t was not the Army but the Navy.

Qe The Cabinet approved it after the landing?

8 g— L § g ————g i AT T
O
L

AO It did.
Qe And, of course, they would have to have ARAKI's consent
as édncttion llnilm?
A. Yes, if the Cabinet approved of it, naturally, the Educa-
tion Minister, ARAKY, approved of it as a member of the
| Cabinet,
< Qe General, was ARAKI in favor of the so called New Order
- in Fast Asia?

A« I think he was in favor of it altho he was against
the American-Japen War, I think that the New Order in
East Asia and the war with America are quite different
things. The fact that he was in faver of the New
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Ae

Qe
Ao

order in Fast Asia does not mean that he was in favor
of the war with America.

Did you ever hear ARAKI make speeches or did he tell
you that he was in favor of the New Order in East Asla?
After the outbreak of the Greater East Asia War, Ceneral
ARAKI went on a tour making speeches,

Outhreak of the China War?
After the outbrsak of the Greater East Asia Var,

And he made speeches in favor of the New Order in East

Asia?
Yes,

Do you recall the nature of the speeches, General?

T heard one of the speeches. It was when General ARAKI
organized a group of medics among the civilians, The
name was Dai Nippon Irye Dan (Greater Japan Medics As-
sociation)., I am not gquite sure about the name, =
way, it was an association of doctors., General
gave me the address when the Association of Tokyo was
established. T was then the Chief of the Military Ser-
vice Discipline Bureau., General ARAKI made the address
in order to get contributions for the Assoclation.

Do you recall the nature of the address?

I was invited to the meeting and I remember that the
;ieooh was to the following effect: "In order to estab=-
sh a New Order in East Asia, Japan must win the war.
Unlesgs Japan wins the war, we cannot establish the New
order in Japan. In order to win the war the health of

the Japanese nation must be kept very well, But the
fact is that the health of the Japanese nation as =
whole is going down and our Medical Assoclation must do
something to improve it.," I didn't like Ceneral ARAKI.
I attended the meeting only because I was officlally
invited, The speech was formal and commonplace.

Do you know where we can get coples of the speeches of

ARAKI?
Of his speeches during the war?

Yes, and before the war.
His speeches before the war very often appeared in

.
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A. magazines published by the Xondan m.umblich.r,
Noma Seiji. Nine magaszines were published by this com-
znu{hand General ARAKI's speeches very often appeared

ose publications.

Qs Would the University Library have those magazines?
Ae I don't think so but if you refer to the COMPENY ¢ » o

Q. In To ?
As Yes, the best way to get the books is to order them from

the publishing company.

Q+ Do you know the address of the publishing company?
As I do not remember, I think it is,...0toba Cho, Koishi-

kawa-Ku, Tokyo,

Qe ARAKI wrote several books?
A+ I do not think they were written by ARAKI. They were
blished under his name. Perhaps, ARAKT told others
write books and publish them with his name, I dise
liked General ARAKI so much that even looking at his

books made me sick,

Qe General, do you reecall the General National Mobilization
R ga-ﬁ:ta of the Cabinet?
“ 88,

. Qe ARAKI was a member of it%
A. I think so,

Qe Do you know what the function was of that Committee?
A. The Committee was to make a draft for the negotiations
of the National Mobilization Act...It was not a draft

but the prineiples.

« They worked out the Act?
« Yes,

Q
A
Qe In other words, they prepared the draft of the Act?
A. The draft was &rum by the Planning Board.

Qe What did the Cabinet NMobilization Committee do?

A. The National Mobilization Act was to control all economic
systems in Japan so that it was really a great job. The
Japanese Govermment after the China Incident was the ;
spokesman of the Army and Navy. Therefore, the fact that | |
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the National Mobilization Act was made by the Government
means that the Military from that time on controlled

the economics of Japan, That Act was made for national
defense., The object of the military was the establishment
of the country on national defense measures., Therefore
the National Mobilization Act was the fundamental grounde-
stone for establishing Japan as a mili country, and
control of economy in Japan was firmly established after
this National Mobilization Act was formed. Therefore,
this Committee was responsible for all the controlled
economic policies in Japan, and the Army must take greater
responsibility of 1t, |

How many members were on the Commiitee?
There were a great many of them, There were about 30,

as T recall,

ARAKI was just one of the members?
Yes, he was,

And this Committee had to do with the policy of economic
control and deciding questions under the Nobilization Act?
what kind of National Mobilization Law would be more ef=
fective than controlling Japanese economy?

The Committee was formed before they passed the National
Mobilization Act?
Yes,

And they worked out the Act?
The Committee was dissolved when the Act was pagsed,

were most of the members, members of the Army or Navy?
More than half were civiiinns.

General, do you recall what they called "thought control®?
lier was slso discussed at the National Mobilization

Committee Meetings because without "thought control" there
is no control of economics,

"Thought control" had not been in effect prior to 19397
When General ARAEI became the Education Minister in
HTRANUMA's Cabinet there were two big jobs which General
ARAKT did., One was the establishment of the Spiritual
¥odiligzation Bureau, It was organized by the suggestion
of General ARAKI,and,he set the Asia Service Day. It
was the first day of every month, On that day all the

zcoplo were supposed to visit shrines, refrain from drink-
ng and contribute money to the govermment. I heard these

8=
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A. two tﬁlnga were the idea of General ARAKT,

Q¢ 'hat was the function of the Spiritual Bureau?
Ao "Thought Control®,

Q¢ That was under the Education.uinistry?
A.

that it was General ARAKI's i1dea but it was wvhat I had
heard, HIRANUMA and ARAKI know very well.

Qe Pid this Bureau have the power to make arrests and
imprison?

A« No, 1t had not, This right was only had by the Tempei
Tni and the Home Minister., At any time, other offices
had no right concerning arrest and imprisomment., Per-

haps, theycould order the Home Ninistry or the Kempedi

Tai to arrest people but it was the right of those twe

ofticos.

Qe The Spiritual Burean simply sought to form public
opinion in favor of the National Mobilization Act and
1ts purpose?

A. The object of the Buresu was to lead and inspect public
opinion....lead, educate and inspect,

Qe Was ARAKI a good friend of ITAGAKI?
A. They are good friends, ARAKTI was the Ingtructor of
Military Cadets and ITAGAXT was a student there,

Q. General, was ARAKY directly or indirectly connected
with the February 26 Incident?

A. The connection between ARAKT and the February 26 Incident

is vague and complicated, All the young officers who
participated in the Ineident respected ARAKI very much,
They belonged to Kodo-ha and the people who belonged
to Tosei-ha suspected that ARAKT had strong connections

with it, However, they could not discover definite proof,
MAZAKI was a close friend of ARAXI and was actually cone

nected, He was imprisoned but later set free,

Qe ARAKT became the 1dol of the Army?

- .
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ARAKTI was not the idol of the Army until General UGAKI
diminished armaments.

In 1930 or 19317

It was before 1930. He made two attempts at diminishing
armaments., ARAKI and MAZAKI were against the idea.
Therefore, after 1930 ARAKI and MAZAKI came to be the
idols of the young officers. If I remember correctly
the young officers came to respect him very much after
the Nanchurian Incident.

ARAXTY was 2 member of the Kokuhonsho?
Yese

The founder of 1t?
Kokuhonso was founded by HIRANUMA. ARAKI was a member.

ARAKT and HIRANUMA were close friends?
Yes, very close friends.

General, can you define Kecdo as ARAKI defined 1t?

This morning I saw a Japanese military official visiting
¥r. Helm (YAMAMOTO). He belonged to that faetion., They
advocated direct rule by the Emperor. "Ko'of Kodo means
Euperor, and "lo" means rule, They considered Communism
as their enemy. In their opinion, the people ghould have
no rights. Their life and property should be returned

to the Emperor. The Kodo-ha was against the war with -
America and England., They were nking only of attacking
russia, 1 am sure that ARAKI and NAZAXI will deny that
they have ever thought of fighting against America. I

am positive that they will deny that they were ever in
favor of the war with America.

Have you ever heard ARAKI say that he wanted to attack

Russia?
¥any times,

pid he have plans prepared when he was war ¥Minister to

attack Russia?
A1l the War Ministers after the Russo-Japarese War were

thinking about attacking Russia without any exception.
ntil the Washington Conference the Army never considered

America as their enemy.
They did after the Washington Conference?

«10=
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Ao

.nndcr the Emperor" -- H

It was a demand of the Navy. In 1924 the General Staff
office for the first time made a plan for attacking the

Philippines.

1924°%
Yes. However, the war with Russia was planned ever

since the Russo-Japanese War. General A knows every-
thing about it., He served on the General Staff Office

of the Army for a long time.

pid the definition of Xodo include the meaning that 1t
was the mission of Japan to congquer the world?
The young officers talked sbout the unification of the

world.

Under the Emperor?
Yes.,

Did ARAKI ever advocate that?
Of ecourse.,

pid you hear him?
Indirectly., I hated ARAKI,

You hated ARAKI?
Yes.,

pid he ever make speeches advocating 1t?

After the Manchurian Incident, General ARAKI advocated

it very much, If you visit private homes in the country

you will see many scrolls written by General ARAKI with

the four words that nu:h;!ho h:n‘i!ﬂcation of the world
Iec .

Were they printed and people purchased them?
General ARAKY gave them as presents, It is the Oriental

mton. Other countries are not familiar with this cus-
]

General ARAXY was a leader in the Ex-Service Man's As~

sociation?
Yes, he was one of the important staff,

pid the
The num

g'han many members -- as as 3,000,0007%
r of the members was about 5,000,000,
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It had great influence in govermmental policy?

No, it had not, especially after I became the Chief of

the Nilitary Disecipline Service Section I oppressed those
soldiers who wanted to participate in fontiel. HASHIMOTO,
Kingoro was one of them. OTO tried to hold the
power himself concerning the Ex~Service Man's Organization.
I prevented him from doing it.

Were ARAKI and T0JO good friends?
Not good friends., .

They were not enemies?
Yes, TOJO was the leader of Tosei-ha and ARAKT was the

leader of Xodo-ha.

General, how many Chinese troops were killed in Manechuria
as a result of the Incident there?
I don't know how many,

Do you have any idea, approximately?

At least 10,000, Some Just came to my mind. 7T have
often been asked who made the plan of destroying the rail-
road. The explosion on the track was a trifling imeident.
This, I heard directly from General ITAGAKI, (See Exhibit
1l)e In the spring of 1931 the Japanese troops installed
in these barracks two big guns «= 24 CM., It took a long
time to install these two guns. They did it in secrecy
telling others they were digging a well, It was Septem-
ber 10 when the installation wag finished., As soon as

the destruction was made on the railroad one of the guns
attacked the Chinese barracks and one of them attacked

the airfield. You had better question General ITAGAKI

and when do tell him you heard it from me. The explo~
slon on the railroad was done in order to bring the chance
to attack those two points. These Japanese troops were
the first to install those dig guns. The two guns were
sent from the Army in Japan proper tc the Kwantung Army
The sending of those two .;nn- was suggested by NAGATO,
Tetsuzan who was the Chief of the military Affairs Bureau.
The reason the Chinese troops did not resist was because
they were quite surprised by the two guns. The losion
on the railroad was done immediately after the installation
of the two guns, It took about three or four months be-
fore the two guns were installed.




'

(TANAKA, Ryukichi 24 May 1946 Cont'd)

i Q. Could these guns have fired over here (See Exhibit 1)
;, and caused an explosion on the track?
. A. Yes, the guns could reach 3 km,

Qe goykcould have caused the explosion on the railroad
8CXK,
A. Yes, these two places were quite close to each other.
Immediately after the explosion they bombed the barracks

very severely.

& Qe Within a few hours?
A. Immediately after.

Q. How did learn this, General?
A. ITAGAKI told me.

. 8 Q. Told you about bringing guns in and also about firing

A at_A_Hrnckﬂ
, . was/the sound of this heavy bombing that General

TATEKAWA held closely in his arms the Geisha girl who
tried to run away. I recalled it only recently. This
is all that I remember about the Incident,

Qe Did the Geisha girl tell you or did TATEKAWA?

A. The Geisha girl told me in Mukden. 8She said that she was
surprised at the composure of (eneral TATEKAWA., TATE-
KAWA was not in the least surprised at the sound, I
think that now you understand that the explosion was a

incident. I have too often been asked about

this Incident. I am getting tired of repeating it.

SHIBAYAMA knows about this,

Qe Do you know SHIBAYAMA's first name?
A. Kaneshiro. :

Qe What was the highest rank that SHIBAYAMA reached? General?
A. Lieutenant General., He was a Vice NMinister of War when
SUGIYAMA was Minister.

Vil 2 s 1

13-
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 INTERROGATION OF

JANAKA, Ryukichi

Date and Time: 24 May 1946, 1345-1645 hours.

Place t Room 374, War NMinistry Building
- m' J".ﬂo :
Present s TANAKA
KEr. uéon M. Byder Interrogator
Mr. P, "

¥r. Hyder : you seolemnly swear

Lopez
Mrs, Yumi Goto Interpreter
Miss Claire Stefanelll Stenographer

Oath of Interpreter, administered by Mr, Hyder:

mu truly m umnto ﬁt
late from English :I.nto Ja
panese into English, as may

m, 1n this proceeding?
I do,

u and tro-
required of

General you tell me again what you just told me
um-ﬁm»mtucuutuum.mord.
When you asked me whether in 1935 Fwantung

H
:

my
went into the tghco emu Doronnoru -
I remembered that two battalions were dispatched to this
town but stayed there and didn't advance further.
There were divisions under 2un Cho Yuan, made &
mistake there mo leas than three divisions - I don't
remembdber how The Chinese were fi unst the
soldiers of the @ divisions ( ) under
L1 sho 8in but the .'rmnon troopc dn't move tluy dién't
in the ruh The twe Japanese bat ons were
of a brd eh was stationed at Jehol...the two
batalim sta at Doronnoru were a part of the bri-
gade which was stationed at Jehol. The frontier lies

—
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between Chahar and Jehol. Here is a small town.

Vhere is it?
Right delow the southwestern
north of the Great Wall there is this small

of Jehol Province
refecture.

In Fe 1936 the stion arose whether s small
district be attached to Jehol or to Chahar and
the Aray officials and Chinese officials con-

ferred and decided that this distriet should belong to
Jehol, I have come today to tell you,

Was that in Fe 19357

I am not sure., It might be 1936 but it might dbe 1935,
Your record is accurate -~ I am sure that it is 1935,
Before the negotiations this prefecture delonged to
Chahar, After the negotiations it belonged to Jehol.

Now that, General, had been known for a long time as part
of Chahar for many year before?
It was uncertain,

Yet maps show it was {artorcmhar?
Yes, geographically it was known as part of Chahar,

About how large an area was it?
Just as big as Tokyo.

What was the se of the annexation?
There were many ts thorH%an
came- very often to Jehol and/trouble people

In order to exterminate them the district was annexed to'
Jehol, If my memory is correct this was the reason.

Ceneral, under the Ho Umezu Agreement the only area in-
volved was the province of lopei, was 1t not?

Pid it include any of Chahar?
Yes,

Was it the southern part eof Chahar?
Yes, 1t included the southern part of Chahar, It covered

the whole of North China, I remember that it was a very
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A. vague, ambiguous agreement, In the whole of North China
it was only at Hopel where the Xuomintang Army was sta-
tioned. Therefore, the order for the central army to
withdraw from HO meant that there would be no Kuoming-
Chins, Nopeli was the only place where
m.ndto-ithdrnrmthat&‘l_::o
in Forth e

Q. General, when did ¥INAMI and UMEZU decide to set up the
North China Provinces as sutonomous?

A, It was about April 1935, I was dispatched to Duwan in
songolia in April, therefore T think that was the time
when it was deecided upon. 'Ithaut making that decision
they would never have dispatched me to Duwan.

Q¢ + MINANI was commander in Chief of the ¥wantung Army at
that time?

A. Yes, he was appointed the commander of the Kwantung Army
{n December 1 °

Q. What was UMEZU's position at the time?
A, He was a Commander of the North Chins Army. He was at

ﬂ.ﬂtluo
| 2. And they sent Colonel DOIHARA to the Chinese war lords
to help organise the es in North China?

A. It was in Octoder 1935. EY that time UMEZU was replaced
by TADA and DOIHARA was ordered toc go there by WINAMI
after consulting TADA. -

Q. DOIHARA was unsuccessfl?
partly successful and partly unsuccessful. It was only
- gun Cho Yuan that 14istened to DOTHARA. The other war lords

444 not listen to him,

Q. His purpose was to set them up as {ndependent provinces?
A. Autonomous. '
Q
A

, But friendly with the Kwantung Amy?
. Not independent dut autonomous and friendly with Manchuria.
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§h¢nthoyurrtnommtosnn0hoM?
@8,

Vhat date was that approximately?
Approximately October 1935,

Later they formed the Rast Hopel Anti-Comintern Auto-

nomous Conecern?

Yes, In Ju Keng organized it, DOIHARA made two autono-

TWhee ehse e irterdsy T soaie IMEE Th e e

otner was....jyoeste 8 e a sese neutral

district under the Tangku Truce., O of the autonomous
t's was made in the distriet which I spoke

govermmen
about yesterday,

That was between Peiping and the Great wall?

The neutral district which was upon by the Tangku
Truce, The autonomous ent under In Ju Xeng was
an ind ent ona but other under Sun Cho Yuan was

not quite independent,

Did DOIHARA succeed in his mission there?
Partly. : )

The heads of these two areas were selected by DOIEARAY
Not DOIHARA but by the Chinese. These two men were
ambitious men,

They were friendly to Kanchukuo?
Yoes, and they wanted much money.

Did they receive money from the Xwantung Army?
Ko, they did not. They only borrowed money when they
started banks,

The territory under Sun Cho Yuan was East Hopel Province?
It was a district between the outer Creast and inner
Creat Wall and the entire Hopel District was that under

In Ju Kmt

Sun Cho Yuan had all the Hopei Province including Peiping,
Ti.nt'u’ ete.
Yes.

And Tn Ju ¥Xeng had the northern part of the demilitariszed
zone under the termns of the Tanglu Truce?
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A

(anmiutl.)xnmxntmdmtnopozammcho
Yuan ed

had what was call @ North China regime.

Now, on what date n;pro:dntoly were those two set up?
It ;u November 1935, .

Dummmmmammmotthemtwwm

the Minister of war?
Yes, he was ordered th:.mtmu Army Commander and
ster,

approved by the war
Army Commander was MINAMI or TADA?

And ITAGAKI®

Vice Chief of Ceneral sStaff.

Who was the Chief of the General Staff of the Kwantung
A
mEO.

DOIHARA stayed with Sun Cho Yuan at Peiping as his Ad-

visor?
Yes,

What were his duties, do
It was to help the ¢
0f course, it was for benefit of the rwantung Army.

In other words, political and economic exploitation?
Yes,

ole devela
bte development of the govermment.
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Qe
Ao

Were there further sutonomous movements in Inner Hone

;ona in Jamuary and February of 19369
88,

Could p{:u tell me the provinces in which the movements
took ce?
!orth part of Chahar and the north part of Seiwan.

btlll they set up Prince Tei?
Prince Du.

Could you tell me how that movement was started?

I am exeellent on this question. I was a close friend
of Prinece Du., Prince Du organized the Mongo

pendent Committee at Pirimyso, It is a temple in Sui yu
Wang Province and it was permitted by Chiang Xai Shek
but the head of the Province «  ¥u Tso I{ was against
it, Yu Tsc Ii tried to prevent itand it made Prince Du
approach the Kwantung Army so that he would get assis-
tanee from the Army, Frince Du moved his Mongolian
Ind ent Coomittee from Pirimyso to Duhua Chahar,
I it was in May 19&. I remember it because I
went to celebrate it by the order of the Xwantung Army.

You acted at the order of the Xwantung Army?
I éidn't go at my own acocord.,

And who was Commander at that time?
UEDA.

Chief of Ceneral staff of Kwantung Army?
ITAGAKI,

What provinces were involved?
Forth Chahar and north Sui yu wang,

And in May they announced the founding of this State,
is that correct, GCeneral?

They didn't announce it., They kept it seecret becsuse
it was not a real govermment, @ Du ealled it the

Nongolian Ministry GCovermment. It was kept secret,

try Government at that time or
mtro% the provinces of North Chahar
yu Wang |

Chahar, Sun Che Yuan didn't to :T“ it dut in
yu Wang, Fu Tso Ii1 was against it tried to op-
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Ae

Qe

Ae

ress it so that Prince Du tried to withdraw little
l1ittle. '
General, what ha after that, did that Military
mgunnt ac control those provinces or did it

At that time it controlled them,

For how long?
Until the

In July 19377
In 1937,

And what caused it to fail after that?
After the China Incident broke out the Japanese troops
went in and they held the power in their hands. I was
:mud to the idea of Japanese troops holding power in
J

Incident broke out,

r hands because it is invasion., In Greater Asia
ts of many invaded countries but it was
who wanted independence.

a made pu
(v the longo

General, the govermment in North Chahar Province
was con{rollod the Xwantung Army, was it not?
They tried to but he prevented them from doing 1it,

Did they each have a paet with Menchukuo for mutual aid
between the two countries? :
Yes, it was concluded in August 1936,

pid it provide for mutual self defense and for advisors
from the Xwantung Army?

There were advisors from the Kwan Army. It pro-
vided that i Mongolia was inveded by another country,
Manchukuo would help it « not the Kwantung Army but Man-

Did it have any other provisions?
It provided that Ja gse advisors will be employed.

manﬁmudomimommmm n Chi who
was the Vice ¥Minister of Foreign Affairs of the Manchukuo

Govermment.

pid it give Manchukuo certain economic rights or did it
have any provisions as to trade and commerce between
Manchuria and the provinces of North Chahar and North

Sui hel
It pm that Manchukuo and Mongolia would/each other

-7-
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’0

A. economically. This was a military and economic mutual
aid agreement, JMr. Chashi knows everything about it,

naturally.

Qe Was the Covernment, Ceneral, of Sun Cho Yuan under the
domination of the Manchukuo Govermment or the Ewantung

Army?
A. It was not under the influence of Manchuluo and if it
was under any influence it was under the influence of

the Kwantung Army, mmm'unvorynodmiu-
cian and on one hand he pretended to reason with

FKwantung and on the other he was shaking hands with
Chisng Kal o His soldiers, the lower of therrural
ranks, hated the Japanese Army especially the Kwantung

Q. Could any of these autonomous govermnments: been set up

without the aid of the Kwan
A. Both of them were established but the Government of
In Ju Keng was entirely under the influence of the EKwan~

tung Army - East Hopei - the other Covernment was partly
under the influence of the Kwantung Army,

Q¢ The Govermment under Sun Cho Yuan?
A. Y”O

Q. Could he have been established as the Head of that
Government without the help and aid of the Kwantung Army?

A. KO,

Q. What about the Govermment under Prince Du?

A. Prince Du held resl power over the Mongolians,With or
without the help of the Kwantung Army he would have been
Head of the Mongolian Govermment, Prince Du was not al-
ways obedient to the order of the Kwantung A so that ~
the Kwantung Army tried to abdicate him, but the liongo- —

1ians would never let Prince Du go.

i
|

_
[

Questions by: Mr, LOpes.

Qe General, do you know Aklra NUTO?
Ae Yu,Iin'hhurynu.

i: %%“?»‘.&"& -“5‘-!3 g?.nﬁ:cl:ilioth of us were military
cadets, Mr. MUTO was my senior by one year,

et Sl L

8w




- _.'\“'*‘ (|

.
%
5
ﬁ..
3

CO L AR R YW T AP P P iy & [T Sy A SR S e '
L]

ieedeLy -

’

(TANAKA, Ryukichi 24 May 1946 Cont'd)

When was that?
1910, In the ¥ilitary Academy.

Yhat was the name of the Military Academy?
Rikugun Daigakuko,

Were you in China in 1937 and 1938%
T was not in China at that time,

Yhere were you?
Korea., From December 1938 until uarch 1940 I was serv~
ing in the War Office in Tokyo., I was the Chief of the

Military Discipline Bureau,

Are you familiar with the fact that General MUTO was
third in command of the Japanese Expeditionary Army that
entered N in December 19377

Fe was Vice ef of the Ceneral £taff,

Of General MATSUIY
Yes,’

How did come to know about that?
T heard it from MATEUI and from MUTO also.

Did you have a talk with General NUTO or General MATSUI
run:dm the Incident and the rape and massacre of Nan-

king
They said they did not kmow. Although they had the
Rlpomibinty they said they did not know anything about

Vhen did you talk with mute about 1it?
¥hen I was Chief of the Wilit Discipline Pureau. At
first T d4id not know anything about that but when NAKA-

JIHA who was Commander of the 16th Division brought a

' few things from China which he got there it made me

suspicious, When T investiga into the matter I found
out that there was much violence committed in Nanking
and 7 learned there was also massacre, I questioned
MATSUT and he said he did not know,

You mentioned the name of NAKAJIMA, Who was he?
Kesage NAKAJIMA, He was the Commander of the 16th Division,
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;ht was the Division under the orders of MATSUI?
[} 2

NAKAJIMA's Division was the Division that entered Nan-

king?
Yes.,

¥hat were the things that he brought from China which

:'d' mﬂﬁ“ﬁmm 14 euri painti
crolls, Csrpe o oS ngs

and Pi.‘.l of lri. : ¢ :

They were very expensive pleces of art?
1 f-{ink 80

wore or less, how much did they cost?
T don't know anything about that,

what d1d NAKAJIMA tell you? Please recollect, more or

less, the words that he used in reporting the violence

in Nanking.

I 414 not see NAKAJIMA himself, NAKAJIMA was still in

:;nmm but his deggage was brought back to Kyoto by
2 men.

Whom did m investiga

cause of s baggage and things
Japan from China?

1 ordered an M.P. to Mtluu into the matter. I
ordered the Chief of the Kyoto Kempel Tail.

what was the result of the investigation?
There were 32 packages, An M. P, upon removing the cover

found out that there were pieces of fine art tings,
furniture, ,mﬂMIhuﬂam{tIor-
dered immedia to have them sent back to China.

When did you learn for the first time that there was
violence, atrocities, and massacre in Nanking?
It was a‘out garch in 1938, I was in Korea.

From whom did you learn that information?
T heard it from Colonel Isamu CHO who was a Staff officer

to General MATSUI,
vhat did Isamu CEO tell you in Korea?
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: a
A, Colonel CHO gave/talk to a mmber of officers in Xorea

and he told how they occupied Nanking and how
killed a mmber of prisoners of war at Chenkyan ¢h

vas east of Nanking,

Qe Did he tell you directly about that?
A, I was the Commander of the Regiment and I was attending

the Lecture Meeting.

Qe Did he mention:about ra of women in N
A, Colonel CHO told us that soldiers raped women so often

that they started houses of 111 fame in Nanking to pre-
vent it.

Qe Did he mention to you about the many thousands of civilians
wvho were killed and whose bodies were floating on the

river that passes bdy lc.nlin,?
A. He told us t thousands o ple were killed btut I

don't remember whether he told us about dead bodies float-
ing on the river.,

Qe 'mu: thousands of people killed included women and chile
A Colonel CEO didn't mention killing of the ecivilians, He
Just mentioned the killing of prisoners of war,

Qe Did he mention the faect that the International Committee
composed of nationals of foreign countries in Nanking
lodged serious protests against Japanese atrocities upon

the populace?
A. FHe did not mention this,

Qe What else did he knew about the Incident in Nanking?
A. He didn't mention anything else.

Qe After the talk of Colonel CHO did you happen to have
any talk with General NUTO or General MATSUI about the

Nanking Incident?
A. T d4id not talk to MUTO but T asked General MATSUI whether

it was true. General MATSUI said that he had not known
anything sbout it and was very much surprised when he
heard about it. Because (General MATSUI at that time al-
ready had retired he could not do anything about it,

Q. When did you talk to General MATSUI about it?
« It was August 1943, It was long after the Incident.

b
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Qe Where?’
As At Ceneral HATSUI's villa bdeside leke Yamanaka.

Q. How come that you talked with him about it after so
long a time?

As It was when I spoke about the corruption of the Japanese
Army in China that I started the conversation.

Qs What had you heard about the corruption of the Japanese
soldier in China which led to your talk about the subject
of the rape of N with General MATSUI 4in 1943¢

A, When the Incident happened I was in Xorea and I
didn't know ng about it, Later I transferred to
the post of ef of the Military Discipline Bureau in
the War Office and from various places many documents
and reports concerning the acts of the Japanese soldiers
in China were sent to me, I knew from those reports that
the Japanese Army in China did very bad things. Then in

1943 when I met General MATSUT I was already retired from

the post and it was the first time I met Ceneral MATSUI

vhen I resigned, I wanted to make my questions clearer,

I was a mere farmer when I met General MATH'I,

Qe AceO to those reports what were the nature of the
misbehaviours of the Japanese soldier in China?

A« Raping of women and plundering were the chief cases of
the Japanese soldiers who were court martislled., The
reports concerning murder and massacre were very few,
Perhaps, there were many cases but the Coumander of the
Aray didn't send them because it would be his own re-
sponsibility.

Qe As Chief of the Disciplinary Section of the Japanese Army
in Tokyo, did you receive any report from General MATSUI
reg any misbehaviour of his troops that entered
Iannah December 1937 to 19387

A. Noy, I didn't., At that time I was not the Chief of the

Bureau, I was only the Chief of the Section of the

¥ild Disel Bureau., MNisbehaviour of the Japa-

nese soldiers in China - at the fromt~ is not the re-

;gonlibni of the War Ministry but of the General Staff,

e War Ministry took care of the soldiers in Japan proper

Forea and Formosa but the General Staff took care of the

soldiers in Manchuria end foreign lands,

Q¢ Ineluding China?
Ae Ineluding China, and it was, as you know, By
limitation so that I could not make an investigation

]2
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Ae concerning it, If the General Staff decided not to
make an investigation we could do nothing about it.

Qe Is it not true, General, that some time in 1938 a bdook
was published in london and widely publicized in Americe,
China, and Japan regarding atrocities committed by Japa-
nese In Nanking?

A VWho published the book?

Q¢ Mr, Templeton,

Ae I heard about it, I remember &:t NOWsasel als0 heard
from General MATSUI that when Japanese soldiers
entered Nanking we wanted to make peace with Chiang Kai-
shek but Chiang Xale-shek after hearing what the Japanese
soldiers did in Nanking, wouldn't listen to us. Ne was
very angry. I heard it at Yemanaka Ville in 1943,

Qe Is 1t not true, CGeneral, that when all of the Jarnu
officers learned of the ¢ontents of the book written
g.i'rc:phhn they were aghamed of it, like yourself?

Ae 8 True,

Qe And 15 it not also true that there was a novel written
by a Japanese who went to Nanking by the name of ISHIEKAWA -
& famous novelist in Japen - and that he was punished and
sentenced to imprisomment in Japan for having published

the novel?
Ae I heard adbout it. I think it is true.

Qe When General MUTO was Chief of the Military Affairs

Bureau what position were oceupying?
A: T was Chief of the Diuiplm Service Bureau.

by

Qe Vhere was your office?
A« Ny office is now occupied by Mr, Morgan,

Qe Here in the War Ministry?
Ae Yes,

Qe And where was the office of General EUTO?
A. His office was on the second floor on the north western
corner of the building,

Qe Where was the office of the War ¥Minister - General TQJO? 1
Ae TOJO's office was on the second floor. The room which
is now marked "Private",
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And whére was the 0ffice of the Vice Minister of war?
Next to TOJO's,

#ho was the next ranking officer of the War Minister
after the Vice Minister of War?
NUTO was, I was the lowest officer.

In October of 1941 you were here as Chief of the Disci-
pline Service Bureau?
!'l’ I was,

General MUTO was also here as Chief of the Military
#ffurl Bureau?
@8,

Did you have occasion to talk with each other?
Almost every day.

Did you talk about impending war between Japan and the
mited States?
I NT"H_{::.“.‘ the sudbject because the office of
the Disel Bervice Bureau was never to take in
polities, All that I remember is that on the 2 of
November we received a memorandum from the USA ruuga
it., said that 1f Japan should aeccept it Japan d
be ruined. I heard this opinion from MUTO....It was well
hontlutumoon-iuuthntmﬂtuhtludu-
cussed business only, Immediately after the outbreak of
thom!hnrdtmmomulrthnthomthom-
cater of the war against the United States. Ais you well
knovthiamnsplundbynmncmpormph
very secretly. 7To be frank, I did not know that we were
glngtodu var upon America until the day before

e
pid

eclaration. I heard about it st noon, December 7,
‘that MUTO advocated for a war with the United

you
States? Did he tell you that?
Yes, NUTO told me himself.

vhere?
In this war office.

In this building?
In the old bU1ldin‘o

When was that?
At noon of December 8.

Sde
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Qe What did he tell you?

A. At noon of December 8 the War Minister summoned all the
officials in the War Ministry and gave us an address of
instructions in the suditorium. MNr. NUTO and I sat toe-
gether and MUTO said "At last we have made it.....This
made TOJO a hero", :

Was that defore the attack on Pearl Harbdor or after the

attack?
Tmmediately after the attack at Pearl Harbor.

Qs DPid not MUTO tell you that he knew about the attack on
Pearl Harbor before that attack was actually made, in
his capacity as Chief of the General Affairs Bureau?

A. About s later, ¥r, NUTO told me that the Japanese
Navy from a long time bdefore set the 8th as the day when
to make the attack on Pearl Harbor,

Qe Ve want to get this straight, General, do you mean to
tell us that NUTO told you that long ivofore the attack
on Pearl Harbor, December 8, 1941, he had been informed
by the Navy thn‘ the attack was going to be made secretly
on Pearl Harbor on December 8, 19417 ‘

A I believe so.

Qe Where did he tell you that?
A In the mess hall of the 01ld War Ministry Building.

Qe That was two days after the attack on Pearl Harbor,
A T think it was either on the 10th or the 1llth,

Qs Did Ceneral MUTO tell you how many days before December B
A

goi he was informed the Navy that the attack on Pearl Har-
T Was

to take place on December 87
o He did not.

Q. Pid he not tell you that the Navy took him into his con-
fidence regarding the details of the attack on Pearl

Hardor long bdefore the attack took place?
A. He d4id not exaec mention it but he told me that the
Favy had deen ta about December & for a long time,
'It':oroforo, I believe he rust have possidbly heard it from
€ N.".

Q. FHe must have gotten his information from the Navy people?
A, Yes. It was all what Hr, NMUTCO told me.

~15-
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Oe

Ao

r

What was the nature of the position of the Chief of
the Military Affairs Bureau at the time of TOJO's ad-

ninistration?
Politics, military budget, propaganda, organization and
armament of the Army, and 0,

Budget of the Army?

Yes,

Because of his position as Chief of the iintnry Affairs
Bureau under TOJO do you thimk that the Navy would have
consulted him about any plans on the attack on Pearl

Harbor?
I am sure about that.

¥hy are you sure about that? Wwhat was t:: relation be-
tween Ceneral NUTO and General TOJO?

Mr. NUTO told me after the war broke out that Mr, NUTO,
himself, set the date for Ambassador OMURA to hand over
the Japanese ultimatum to the United Statez Govermnment.
It was planned that the ultimatum would be handed over
just at the time of the attack on Pearl Harbor, WNr,

MUTO told me., I think it is a good clue that he was
consulted by the Japanese Navy and he told me also that

we used the most polite langusge in the ultimatum on
purpose. Fe told it to me very proudly.,

vho was the right hand man of Ceneral TOJO? Was it

MUTO?
Yes, ¥UTO was the right hand man....more than that,

what was he?
TOJO is a fool and MUTO was the brain, 7T0JO was the

gramophone record and MUTO was the gramophone itself,

do you say that? On what facts do you base that?
0 made light of TOJO. He didn't think much of him...

kind of despised him, -

pid ¥UTO tell you that?
Mr, MUTO imitated Mr, TOJC writing his notes down in

his small notebock, When lr, TOJO did it he used to
raise his ses up on his forehead . WNUTO used to

imitate him. TOJO is a very simple minded man, MNUTO
is just the opposite....very complicated,

Very shrewd?
Yes, too ambitious,
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(TANAKA, Ryukichi 24 May 1946 Cont'd)

Ceo
Ao

Qe
Ae

Qe

fle

Co

Ao

Ce
Ao

r

Who was practieally running the war Ministry during
the TOJO regime?

It was Nr. MUTO, The Military Service Bureau, whose
Head I was, did not listen to MUTO,

Which was the higher category -« the Army Chief of staff
or NMUTO under the T0JO regime?

Under the TOJO regime, NMUTO was more influential than
the Chief of the Gcnoral Staff. TOJO was all powerful.

Under the TOJO regime was 1t possible for an%'ili rtant
decision of the General starr to be taken wi h.outo
knowledge or consent of NUTO or TOJO?

Sgrghoy could not, Not without the consent of TOJO or

Do you mean to say that even operational plans of the
General Staff would have to be submitted to WUTO as
Chief of the Military Affairs Buresau?

Matters concerning international affairs the Ceneral
Staff could decide by themselves but important decisions
concerning the war in general, they could not.

How was MUTO able to influence the decision of the General
Staff on matters of policy?

They could not make decisions on any important natters
regarding the war without T0JO or MUTO's consent,

On what fact do you base that assertion?
Mr. MUTO was in charge of the Military Budget,

#hat has that got to do with the decision of the CGeneral
s8taff?

The Cenergl Staff Office had no money and if they wanted
to make war they had to ask the Wear ¥inistry to let them

have money.

And they had to ask it through the ¥ilitary Affairs Bureau

headed NUTO?
Yes, if MUTO didn't sign his name they could not draw

non;; for the Hhr*linil Budget. It was the procedure
e War Ministry. t money you can'ttnnko a war,

The Ceneral £taff had no money for the war expenditures.
They only had plans but no money.,

Do you mean to say that all the plans of the General Staff
had to be submitted to the Chief of the Military Affairs

P
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(TANAKA, Ryukichi 24 May 1946 Cont'd)

Qo
A
Ce
Ao

Bureau in order to pay the necessary budget to carry
gpt those plans?
€8,

pocif%:d:trc the plans sulmitted for which money

Vas s

:;;ry' etail had te be submitted to the Military Affairs
éau.,

;pcludinc the time and plans of the operation?
es.,

Let us take as a specific case the plan of the General
staff to invade French Indo-~China., Was the General
Staff required to under existing law submit all the de-
tails of the operation including the number of men that
were required, the place of the landing, and when the
%anding was to be executed?

es.

How long before, do you happen te know Ceneral, were
the operation plans for C

na submitted to the Military
Affairs Pureau?

Do you mean North French Tndo-China or South French
Indo=-China?

Both, .

As for the north, Japanese troops were to advance there
according to the negoetiations bdetween the Japanese Govern-
ment and the Vichy Govermment, s¢ that we knew about it
irmmediately after the no:otin%ions started,

Yhen was that?

T do not remember exactly beceuse I was not there that
time in China. As to the South French Indo-China, it

was decided at the conference before the Tmperial Fresence

on the 2nd of July.

1941
Yes,

l%:utnizrucd you about the decision? Did MUTO tell you
) T .

T heard i$ from 0FASI, Chuichi the Vice Minister of
Foreign Affairs. OHASI was against it. Mr. OHASI was

How 8

present at the conference because Foreign Minister
HATSUOKA was 111,
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Mr. Tomishige:

Questions by ¢

Ge

i

Se

m,ulmmmummum.m

-'SllﬂnnluuMd'Morus:m
Mwuu&m tared In Cantens

Was he ever Chief of Btaf?
b,h‘lwz. 8 of that Ammy in 19407

hngmmormramwmum




you learn it frem records? How did you learn it in

tion?
tion records and doouments and
wzmm.

g diree from SATO, Shall I
to &uunu the case?

BnONOFy, the J 8 inveded French
u}s; The Jorences was in-

China?
The of Staff of the J
mﬁ.‘a’:mrw, -

-R=

. —
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(TANAKA, Ryukichi 11 June 1946 Comt'd)

i

M that is & different TANAKA than
’“mmo ““L‘ow

hat part, General, did SATO
Fifth Division from South China
He was Viece Chi

stawt
TONINAGA was in Tokyo at the time?

in the movement of the
Indo-China?
-of General Staff. The negotiations were

SATO and TONINAGA instigated the Army

Ko

o o




Qe He. was Read of the Fifth Division?
Ae Yeu,

Qe !cnlnnodhtw investigs
Ae Yes, I have no records or

L.Du tell you this?

RAKAMURA
!&:, NAKAMURA told me that SATO had a strong opinion against

t what 4
plan %o tmo the Army scross the border,

tion?
documents to prove it, only my
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(TANAKA, Ryukiehi 11 June 1946 Cont'ad)

2. And that {s why NAKANURA told you?
@ !”.

Yhen did he tell you that?
About 20 Decembder 1940,

there did SATC have his headgusrters in South China?
Canten,

Fhere was the Fifth Division stationed?
They were stationed northcast from French Indo-China,

ibout how far from Canton? -
About 300 Em., from Canten. SATO visited the Commander
of the Fifth Division very cften by seroplane,

2

O

>0
e »

Qe
Ae

men were in the Fifth Division, General?
.m.

did they move when they went inte Indo«Chinag
They entered Langscn, It was on the initiative of the
Commander of the FMifth Division., The order did not come
from Canton, He knew that this wonld be approved by

hoadquarters later,
o Did spproval come subsequantly?

A
Qe Who issued that order?
A. ANDO,

General d“‘nu talk to SATOC wher vou investigated the
-ov-nn% of ge ¢ 4
Ae I talked only with .
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(TANAKA, Ryukichi 11 June 1946 Cont'd)

Co
Ao

had been influenced SATO?
and TOMIRAGA.

o dids  He seld
g

Did
Nil4
a2 Colonel at that time,

Once the troops had crossed the border they were not

withdrawmn?
No, they didn't withdraw,

How after the crossing of the bdorder was SATO Deputy
Chief Staff of the Japanese Army in South China?
mm.lml

g
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(TANAKA, Ryukichi 11 June 1946 Cont'd) '

A He must have deen
for sure. Lt. General
the Chief of the General Staff

you the right answer.
e« I» he here in Tokyo?
are in Tekyo now,

|
|
\
Qe General, are familiar with the setivities of Lt.
\
\

about that tut I don't know

wau‘n.nn

ﬂxm,nummu

‘General SATO g‘lﬂﬂ

Qe :ﬂm?mmMuMcumosm
Ae At the end of the war, he was either in Indo-China or
Biam, T am not sure, I think he was in Siam and after
the war ended he went to Indo-China,

Do know of of the sctivities of General SATO
he was

g 4945,.c0ither in January or hmo

long was he stationed there?
A four months,

Are faniliar, Ceneral, with the mistreatment of
;mm. ; while

in Indo-China SATO was Commander of the
7¢th Divisien? Indo-
Fo. T have heard of the mistrestment committed
Pivision.

but I have never heard that it was done by the 3
m‘.’ m’th. in Indo«China at

whioh e
whioh 37¢th Pivision was sta ?
Saigon.

Ce
Ao
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| Q there any other Divisions in Indo<Chine at that ;
[ ™ I know of,
+ Ihat vas the aly Divisten in Tndo-China?
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Ee was Iieutsnant Colonel and Staff OffSger of the Kwaniung Anuy
stationed =t the capital of Ymnchukue between April 1935 and August
1937. From ¥areh 190 to Movexbor 1940, he was Major General serving
in active operations in Shanal Frovinee,

In 1935 Lisitenant Ceneral TADA was the Cosmander-in-Cidef of the
Teintein Army and NMINANY was Commander-in-Chief of the Kwsutung Ary.
Under the Unesu<ie Agreement, Sun Che Yuang, a warlord froe cne of the
North Chins provinces ceme down to Pedping with threes divisions., At
this tiscs UMEZU vas the Commander-in-Chief of the Teintsin frsy and
continued in compand until Aupuat 1939,

MINAMI and UARZU councelved m plan to organise the North Chinese
provinees as a seourily gons and send Colenel DOUTHAKA to the Chinese
varlords of tha various jrovirges for the purposs of organising them
in this effort, Wt Lihey wera unsuasessful,

Pinally MINAMI and TADA sent DUIHARA e SUR CHO TUAID atl Pelping amd
sugceeded in sottiug him up as head of the Bast Hopel Anti-fomintern
Autonosous Council with his headouarters at Peininz,. The ares of this
counoil was muah largor than ths erea of the danilitarisod xene whigh
nag besn satablisbed yauory before, DOINARL ramained wits “UN xs bhis
advisor,

TAHAKA knows Ghoes © ings of his own konowlsdgze by resser of the fact
that he was head af the Inforsation Bureau, that is, Sesond Seolien of
the Xwantung Aray, snd sy 31l telegraphic orders and in sdddtion talked to
Caneral NMINAMI abat the aatber,

It was the plah to wring 2)1 Worth Chins under FEJeFU 3@, but the
Japanese had W be conlented with the Bsst Hopel srea,

There swere Us¢ ;jeopons for the sstting wp of ¢ o Hoped feetion, Une
was to satablish a safely sone, The other ross out of an sconomie situs-
tion., Many people h.iving in the Nerth China Province uf Hepel worked
in ¥anchuris during he susper wonths and in the winter gsmse back to Hepel
with congidorable woney. SUN was the head of & bank in FPeiping which was
closely affiliated with the fark of Hwchuria,

Political and esunswdc exploitation eccurred during this peried, MNany
spinning companfes wirs artablished by the Japanese Covernment, and the
South Fanehurisn "allroad Company obtained large interssts in the Hoped

territory. 7he Japansae Arey was instrusental in securing these inwvegtasnts,

16 sy 1946 PRABK o, TAVAINER, JR.




o
regarding closer evoper
HAND came to Manchuria ;nm

aillion yen by ITAGAXT in was paid a halr

for his ceoperation,
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Name: TANAKA

* |

Translated by K. YAMADA
Checked by OGITA

Personal History

» Ryukichi

Born! July 9, 1893.

Date
May 30, 1912

May 31, 1912
June 6, 1912

Same date

Aug. 1, 1913
Sept. 1, 19182
Dec. 1, 1912
May 28, 1914
June 3, 1914
Same date

Nov. 27, 1914

Dec. 25, 1914

ml 1. 1915

July 29, 1918

SHINANE-Prefecture.

Commoner

Graduated the regular course of the Cemtral
Nilitary Preparatory Scheol.

Appointed cadet and assigned to the 23rd
Fleld Artillery Regiment.

Entered the 23rd Fielt Artillery Regiment
Given the grade of artillery superior
private.

Promoted to artillery corporal

Promoted to artillery sergeant.

Entered the Military Academy.

Graduated the Military Acadeny.

Returned the Mother Unit.

Promoted to the grade of sergeant-major and

appointed probdationary officer.

Passed by the Officer Selection Board in
accordance with Article 12 of the Army,
Fersonnel Replacement Regulation.

Appointed an Artillery 2nd Iieutenant

Assigned to the 23rd Field Artillery
l.‘l”l'-

Raised to the Eighth Court Rank Senior
Grade.

Promoted to Artillery lst Lieutenant.

Var Kinistry

23rd Field
Artillery
Reginent

23rd Field Art.
Regiment.

Cabinet
War Ministry

Cabinet.




Personal History - TANAKA (Cont'd)

Sept. 30,

Nov.

o

10,

17,

22,

30,

Dec. 11,

Qct.

14,

Nov. 35,

July

Dec.

10,

18,

28,

1918°

1919

1919
1923

1923

1923

1933

1923

1934

1924

1926

1927

1927

1927

1928

Raised to the Seventh Oocurt Rank, Junier
Grade.

Relieved of the present position and
assigned to the 26th Field Artillery

Reginen$.
Ordered to enter the Army Staff College.

Relieved of the present service and
asn as an acting captain attached
to the 26%th Field Artillery Regiment.

Relieved of duties as an acting captain
attached to the 26th Field Artillery
Regiment; assigned as an acting company
commander in the 26th Meld Artillery

Reginen$.
Prometed to Artillery Captain.

Assigned as a Company Commander of the
26th Field Artillery Regimems.

Raised to the Seventh Court Rank, Senior
Grade.

Ordered to service with the Army Gemeral
Staff Headquarters.

Relieved of the present post and assigned
to the 26th Field Artillery Regiment.

Relieved of the present position and

a8 as & member of the Nesdquarters
of General Staff.

Concurrently assigned as an imstructor
in the Army Veterinary Scheol.

Relieved from concurrent position.

Decorated with 6tk Olass Imperial Order
of the Sacred Treasure.

Relieved of the present position and
assigned to the Headquarters of the Army
General 'Mf.

Raised $o the Sixth Court Rank, Junior
Grade.

«2=

War Ministzy

Var Ninistry
Var Ministry

Var Minletry

Cabinet

Var Ministry
Var Ministry
War Ministry

Var Ministry

Var Miniestry

-



Personsl Nistory - TANAKA (Oent'd)

Aug.

1, 1929

Sept. 30,

Oct.

Nov.

28,

1928

1930

1931

1932

1934

1934

1938

1934

1937

1937

1937

1936

- .mﬂr—-—ﬂm-m ..,_*’-‘ .--'-‘-ﬂi

b

Cabinet

Promoted %o Artillery Major

Assignéd as a member of the Headgquarters
of the Army General Staff,

Var Ministry

Concurrently assigned as a military in-
structor of the Army Staff Oollege.

Assigned $o the Headquarters of the Army

Decorated with the 5th Olass Imperial
Order of the Sacred Treasure.

Assigned as a Battalion Commander of
the 4th Field Artillery Regiment.

Raised %0 the Sixth Court Rank, Senier
Grade. '

Promoted teo Artillery Lieutenant Celenel. Oabinet

Assigned to the lst Heavy Field Artillery Var Ministry

Regiment. :

Assigned as staff officer of the Kvantung .
Army.

Decorated with the Small Cordonm of the
Imperial Order of the Rising Sua, Fourth
Olass; for meritorious service ia the
Incident of the years 1931.1934.
Fromoted to Artillery Coleomel. Cabinet

Raised to the Fifth Court Rank, Junior
Grade.

Relieved ns a staff officer of the Kwantung
Army; assigned as Commanding 9fficer of
the 325%h Ministry Mountain Artillery
Reginent,

Var Ninistsy

Decorated with the Middle Cevrdon of the
Imperial Order of the Rising Sum, Third
Olass; for meritorious service in the
Incident of the years 1931-1934.
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Persenal Histery - TANAKA (Cent'd)

Lpr-

Apr.

Jan.

Dec.

Jan,

Jan.

16,

17,

1939

1939

1939

1940

1940

1940

1940

1939

1940

1940

1941

1941

. Appointed as & member of Army Munitions

Investigation Cemmission.

ordered to de a judge of the Army Gemeral
Court Nartial.

Appointed chairman of Military Arts Fre-

motion Committee (T.N. BUDO SKINKO IINKAI)

Promoted %o Major-Gemeral.

Relieved as Chairman of Military Arts
Promotion Committes (T.N. BUDO SHINXO
1INEAL).

Appointed the Chief of Staff of the First
Army.

Raised to the Fifth Court Rank, Semioer
Grade.

Aseigned as the Chief of Nilitary Service
Section of Military Service BDureau of
Var Ministry.

Relieved as a2 member of Army Munitions
Investigation OCommission.

Appointed as a government delegate con-
gerned with matters under the charge of
the War Ministry in the 76%h Imperial
Plet.

Appointed a member of the Investigation
Oommittee of the Horse Administration
Section (7.N. Under the Military Service
M)o

Appointed a member of the Cemtral Alr
Defense Commission.

Appointed a member of the Natiomal Language

Investigation Committee.

Appointed a participant in the Horse Admin-

{stration Dureau.

Appointed a member of the National Physical

tion Committee (T.N.

Strength Investiga
KOXUMIN TAIRTOKYV SHINGIKAL).

Cadbinet

Var Ministry

Cabinet

Var Mindstiry

War Ministry

Cabinet

Oabinet

Cabinet

Cadbinet

Cabinet
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Personal History - TANAKA (Oont'd)

Fedb. 4, 1941

May 20, 1941

Dec. 12, 1941

Jan. 23. 1942

Mar., 237, 1942
(!..l The word
"March" is
not clear in

the original
t.ﬁ-)

Oet. 13, 1942

- Oet, 19, 1942

Apr. 29, 1940

Oet. 30, 1943

Appointed a participant in the Pepulation
Reserved Institute (Discontimmed by
Imperial Ordinance No. 762 of Nov. 1, 1942.)

Appeinted a member of the Text-dook Inves-
tigation Committee,

Appeinted a member of the Labor Centrol
Committee (Discentinusd by the rial
Ordinance No. 95 of Mar. 10, 1945).

Decorated with the Imperial Order of the
Sacred Treasure, Second Olase.

Appointed a governmeat delegate comeerned
wvith matters under the charge of the Var
Ministry in the 79th Imperial Diet.

Appointed a participant in the Air Defense
Bureau of the Home Ministry.

Relieved as a member of the Text-book
Investigation Committee.

Relieved of a member of the National
Language Investigation Committes.

Relieved as a participant in the Horse
AMainistration Dureau.

Relieved as & membder of the Horse Admin-
istration Investigation.

Relieved as a participant in the Air Defense
Bureau of the Home Ministry.

Given the Imperiel Order of the Golden Kite,
Third Class; and the Imperial Order of the
Doudle Rays of the Riesing Sun, Second Olass;
for meritoriocus service {a the China Inci-
dent.

Army reserve. (T.N. This text s {n penmcil
on the originmal).

Cabinet

Cabinet

Cabinet

Cabinet

Cabinet

Cabinet

Cabinet




TANAKA, Ryukichd

Request by: SHIGRII!EU, Mamoru
Witness 1s now in Tokyo, USHIGOME-

KU, ¢/0IP8, Investigation

Div. War Ministry Building. -

Rocument requested: Location
Diary of M. M., Litvinov former I.P.8, War Ministry
commissar of Foreign Affairs of

Building Tokyo, Japan Vs
the Soviet Union (from July 1, 1938 ’ ' :

The relevance of the testimony of these witnesses, all
of whom were associated with the accused SHIGEMITSU, in
various capacities during the time charged in the indictment,
or who have personal knowledge of such events is, in its
pendency, to establish that the aceused SHIGEMIDRU
in any of the conspiracies charged to him; and wa

way connected with the planning, initiating or waging of wars
of aggression; and was, furthermore, in no way connected with
the commission of any crimes againsé

peace and is not guilty
under the indictment op any of its counts,




Resume by: COmdr. Cole
Date  : 22 April 1947

IANAKA, Ryukichi

1. Called as g witness by: KIMURA
2. Subpoeng requegt: states that the witness will testify as follows:

htb.hrlinuteruﬂthechiafotthalﬂitwmmam,mdother
pertinent facts.

. 'ﬁotenimdthisdmuismlmmﬂmtittudstopmetht

mmmmkmmﬁhthefwﬂaﬁmofpoudumthemreimoﬂ-
ant matters.” .

3. Summery of VWajor Pogts Held:

9 Jul 1893 -~ Born, Shimsne Prefecture.

Status: Commoner, ‘

Graduated from Central Military Preparatory School,

28 Ney 191/ - CGradugted from the Military Academy.
unum-omumﬂ&wmmnuqmm.
Imm-hm“mofmloflmﬁm&d Staff.

15 Mar 1935 - 2 Aug 1937 = Assigned as staff officer of Kwantung Army.

16 m-mm:twormwm-smormws@ﬁu
Apr 1939 - a member of Army Munitions Investigation Commission,

Appointed
9&19&9-MW
Appointed of Staff of First Army.

S
=
et

17:n1w-nmmwamumcammmcmm
27 Mar 1942 - Appointed a partieipant in the Air Defense Bureau of the Home

Mnistry,
30 Oct 1943 - Army reserve.

18 Jul 1927 6th Class Or-
der of Sacred Treasure
29 Apr 1934 Smell Cordon of the For meritor-

Tmperial Order of the
Rising Sun, Pourth
Class

— ""a‘-rl‘?.?i‘

I
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10 Jul 1936

29 Apr 1940
29 Apr 1940

12 Deec 1941

.27 Nov 1942

5. Summery of Interrogstiong:

General TANAKA was interrogated at great length
of subjects. This evidence has been partially summariged at length

Achievepent Rocommending Winistry

For meritor-
fous service

of 1931~1934

Ineident

Incident

Japanese-
Manchurian
Amity

War Ministry

War Ninistry

Foreign Ministry

concerning a great variety

in IPS Case

File No. 234, Serial 25, tut is not repeated here since it concerns the Hanchurian

Tneident, J

narcotic control in

China,

Japanese

ultra-nationalistic

apanese oeccupied :
societies, and other subjects which are mot involved in TANAKA's anticipated testi-
mony concerning the acoused KINURA,

6. .l ok

S .l-ﬁ AJLy ! A
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The witnesses previous te
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concerning KINURA (found in the Transeript,

gtinony
pages 14,395 to 15,947) in genmeral is favorable to KIMURA,

a, TANAKA testified (!!ﬂlﬂﬂ-?h fo
chiefs of the War ¥inistry at the end of April
all POWs would have to engage
ence as Vice Tar Hinister but did not eay

14,289) that at a meeting of burean

» 1942, TOJO gave his decision that
in forced labor., KINURA was presemt at this confer-
and took no positive part.

(Transeript, p. 14,385). Mnrdytrm-iuttodl the note relating to treatment
of prismers of war as a routine matter and had no authority relating to the actual

decision,

b. In TOJO's absence KINURA was War Minister and upon TOJO's return he
would report upon all matters and receive the approval of the Minister, (Trans-
eript, p. 14,386). When TOJO was absent he turned over some very smell matters
relative to tusiness routins but he tumed over nothing with respect tec state

affairs, such as

policy making
muﬂlumd
absence, never made any important decisions.

tics, econcmics and

e TOJO was War

diplomacy
even while acting as War Ninister in TOJO's
(Transeript, p. 14, 388).




raided Japen on April 12, 1942, and wers captured
er was decided by the Chief of the Army Gem-
eral Staff. Both TOJO ard KIMURA were omoodtobomtoomm,h:t

» Pe 14,337).

mggthoKMlthstmthjngbodnaotoemtmlthohnmheads'hoﬁo
taking too much positive action, but KINURA did not agree, saying that the War
Mmmﬂc.ﬁmﬂdhlmhdoﬂdem‘m EINTRA was, for

this reason, called a robot Vice-Minister. (Transeript, p. 14,397).

heads, Consequently, the burean heads frequently had direct contect with the
. iinister and decisions were made sometimes without consultation with the Vicee
Mnister. (Transeript, p., 14,397).

f. As to KINIURA's appointment as Vice-Minister of War, TANAKA testified
ththemtoldtythochiofomemalthtd.melllURLhndbomChiofof ;

:ltmtoltth.tlmvﬂemdhmatmmldhbutfdrthhpodtim. It
momideredbuttonppointmuboutnrmm-hichmthm
wening as he was well acquainted with ordmance mattera. (Tramseript, », 14,399).

g+ When CGeneral SATO reported the Doolittle fliers were to be executed,
the Wer Minister

a result the decision could not be taken end the execution was delgyed, (Trans-
61?191", Pe W)o '

representing the War Minister., (Transcript

hire or fire employees or to pundish, such
The burean chiefs are directly responsihle

f business in each department., KINURA let cach
without interference,

5




a. In his interrogation of 16 March, 1946 (IPS Case File #234,-38A,
oo, 7 and 8) TANAKA stated as follows: =

A,

Qe
A.

"At the Conference they decided to send main force
to oecupy South Indo China unless compromise with United States
could be made hy early or middle part of October,

When did this main force go to South Indo China?

T think the main force started movement almost soon after
September 6th Imperial Conference without consulting the
EKonoye Cabinet, (p. 7)

ves The inside story of the September & Imperial Conference was
mmmmmuefmmmmmomm

assistant KIMURA of the War Ministry.," (p. 8)

b. In his interrogation of 1 April, 1946 (IPS Case File I234-57t£.pp.4.5)

TANAKA stated that KINURA was among those who attended the meeting of

Burean

Chiefs in early part of May, 1942 at which TOJO ordered all POWs to underge

forced labor,

c. In the same interrogation (IPS Case File #234~57, pp.8,9) TANAKA stated:=-
Q. YEIMURA, Heitaro, as Vice Minister of War from 1941 to 1943 -

what was his responsibility in regard to decisions on the B-T
Rallway construction?

A. His responsibility should be the same as that of General DOIHARA,

Q.

Why?




A,

Q.

A.

Because he was commander of the Japanese Army in Burma at
that time, At the same time General KAWABE, who preceded

KIMURA,;should be held responsible,

One final question about SATO, Kenryo, what responsibility
would he have in regard to decisions on prisoners of war?

He should be held responsible for ecausing Imperilal Decree to
be issued on the treatment of war prisoners., He drafted the
Decree as well as the order concerning the treatment of
prisoners of war, In other words, he should be the responsible
officer in the construction of shelters for war prisomers, The
responsibility for anmything relating tc treatment of prisoners
should rest on the shoulders of Wer Minister TOJO, Vice Minister
KIMURA and Chief of NMilitary Affairs Burean SATO," (p. 9)

d. In his interrogatiom of 11 May, 1946 (IPS Case File #234~134, p. 1, 2
and 4) TANAKA stated: = .

Qe

A.

O

A.

"General, what I am interested in finding out about this morning

is the people responsible for the employment of priscners of war

in the construction of the Burma-Thailand Railrced. ... (p. 1)

eee In Burma those ble for gathering workers were KAWABE
and KIMURA, both of whom are in Sugamo, KINURA was Vice Minister

of War, (Pt 2)

Of course, what I am interested in, particularly, is people in
the General Staff or the War Ministry who were responsible for

permitting the employment of prisoners of war in such dangerous
and hasardous work,

Those responsible in the War Ministry ares TOJO, KINURA and
SATO, In the Gemeral Staff, SUGIYAMA, TANABE, TANAKA, Shinichi
(not me) and KATO." (p. 4)




